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Who are we?

swissnex Shanghai is an initiative of the Swiss State Secretariat for Education and Research of the Ministry of Home Affairs and the Swiss Ministry of Foreign Affairs. Similar institutions are located in Boston, San Francisco and Singapore. Their goal is to fully exploit the potential of cooperation between Switzerland and the respective host countries in the fields of higher education, research, technology, innovation and culture and to promote Switzerland as one of the leading countries in those domains.

What do we do?

The main goal of swissnex Shanghai is to establish a solid, long-lasting network of cooperation between Swiss and Chinese scholars serving as a base for bottom-up initiatives in the future. In order to achieve this goal, swissnex Shanghai, at least in its first years of operation, will fulfil such basic tasks as raising the level of knowledge of the Chinese science system in Switzerland, establishing a decentralized early awareness system for new developments in specific research fields and putting in place an effective selection system for Chinese scholars motivated to spend some time in Switzerland. swissnex Shanghai will serve as a home base and platform for all Swiss parties in the above-mentioned domains.

 

What is planned in the near future?

swissnex will help the Swiss parties to find partners in an environment that is still not well known in Switzerland, host them for short-term stays and provide facilities for example for workshops and seminars. Besides traditional forms and instruments of cooperation in well established fields - natural sciences, engineering, life sciences, social sciences and the humanities -, swissnex Shanghai intends to explore new (interdisciplinary) research areas of common interest. In addition, swissnex Shanghai plans to play an active role in bridging science to other areas of society, specifically the arts.


Why are we in China?

In a recent survey, Swiss universities were asked about their priorities in the field of international relations in the years to come: China, clearly, came out first. And China has caught the eye of the newly conceived Swiss universities of applied science: considering the fact that 90% of research done in China is applied research, their potential for fruitful and rewarding cooperation with Chinese counterparts is considerable. In addition, there is a great and increasing interest of Swiss companies with a research base in China. They are in need of highly qualified young Chinese scientists who know the Swiss research system, i.e., have spent some time in Switzerland. This great interest of major Swiss players is in sharp contrast to the existing low level of cooperation. Other countries have a long tradition of cooperation with China. swissnex Shanghai, and a new governmental program for Sino-Swiss research projects it will run (see below), will be essential to Switzerland as it catches up and reaches a similar level of activities.


Will swissnex Shanghai provide funding?

swissnex Shanghai's main role is that of initiator, facilitator and coordinator. However, it will also have an important function in the funding of bilateral initiatives. In 2008, Switzerland and China will launch a Sino-Swiss Cooperation Program. 2-3 million Swiss francs (15 million RMB) per year will be matched by the Chinese side and invested in cooperative instrument like grants, research projects and joint labs. While the respective activities in Switzerland will be coordinated by the Swiss Federal Institute of Technology (ETHZ) and the University of Zurich, swissnex Shanghai will serve as the Swiss coordinator in China.


Shanghai, June 2008
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我们是谁？

由瑞士内政部教育研究国务秘书处和瑞士联邦外交部倡议建立的瑞士联邦政府驻华科学中心（上海）是瑞士在波士顿、旧金山和新加坡以后，在海外设立的第四个联邦政府科学中心。他们的目标是在高等教育、科研、技术、创新和文化领域充分挖掘瑞士和各东道国之间的合作潜力，促进瑞士成为这些领域的领头国家之一。

我们做什么？
瑞士联邦政府驻华科学中心（上海）的主要目标是在瑞士和中国学者之间建立一个牢固的、持久的合作网络，作为未来自下而上的创新基地。为了实现这一目标，瑞士联邦政府驻华科学中心（上海）在其建立之初几年的基本任务是提高瑞士对中国科学体系的认知水平，建立一个针对具体科研领域中的新发展的分散性预见体系，建立一个有效的选拔制度以帮助中国学者在瑞士逗留一段时间。瑞士联邦政府驻华科学中心（上海）将成为所有瑞士团体在上述领域的一个基地和平台。

最近的计划是什么？
瑞士联邦政府驻华科学中心（上海）将帮助瑞士团体在其尚不熟悉的环境中寻求合作伙伴，招待他们作短期停留，例如为培训班和研讨会提供设施。除了在自然科学、工程学、生命科学、社会科学和人文科学等成熟领域的传统合作形式和工具以外，瑞士联邦政府驻华科学中心（上海）还计划探索共同关注的、新的（跨学科的）科研领域。另外，瑞士联邦政府驻华科学中心（上海）计划在将科学引入社会其他领域（特别是艺术领域）方面扮演积极的角色。
我们为什么在中国？
一项最近的调查显示，瑞士高校关于未来几年在国际合作领域的优先选择对象中，中国清楚的列于第一位。中国已经引起了新成立的瑞士应用科学类大学的关注：考虑到中国90%的科研成果是应用研究，瑞士的应用科学类大学和中国同行的合作必将是富有成效的、有价值的。另外，双方的合作还关系到在中国拥有研究基地的瑞士公司的利益。这些公司需要高素质的、熟悉瑞士研究体系的、年轻的中国科学家。也就是说，他们需要高素质的、在瑞士停留过的、年轻的中国科学家。这种巨大利益的需要和现存的低水平的合作形成巨大反差。其他国家则和中国拥有长期的合作传统。瑞士联邦政府驻华科学中心（上海）的发展以及其负责的新的政府计划（有关中瑞研究项目的计划）的实施，必将使它成为瑞士对外合作的重要组成部分。
瑞士联邦政府驻华科学中心（上海）提供资金吗？

瑞士联邦政府驻华科学中心（上海）的主要角色是发起者、推进者和协调者。但是，它在资助双边创新方面同样发挥着重要作用。2008年，瑞士和中国将开展一项中瑞合作计划。瑞士每年将投入200-300万瑞士法郎（合1500万人民币）用于合作的补助金、研究项目和联合实验室。瑞士联邦政府驻华科学中心（上海）将是瑞士驻华协调者，而瑞士本国的各项活动将由瑞士联邦理工学院和苏黎世大学进行协调。[image: image3.png]



